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Til: Preben Rudiengaard; Pia Christmas-Møller; Liselott Blixt; Karen Johanne Klint; Per Clausen; Manu 
Sareen; Jonas Dahl; Julie Skovsby; Karl H. Bornhøft; Flemming Møller Mortensen; Sophie Hæstorp Andersen
Emne: Sanktionsmuligheder.

   
Til medlemmer af Folketingets Sundhedsudvalg. 

Preben Rudiengaard 
Pia Christmas-Møller 
Liselott Blixt 
Karen Klint 
Per Clausen 
Manu Sareen 
Jonas Dahl 
Julie Skovsby 
Karl Børnhoft
Flemming M. Mortensen 
Sophie L. Andersen 

Jeg har læst i Fredericia Dagblad, at børnelæge ved Kolding Sygehus Anne-Mette Walsted 
ved en tryghedskonference i Fredericia d. 16-11-10 har udtalt flg. om Fredericia kommune: 

"Man har en fornemmelse af, at der ikke rigtig er nogle der tager sig af det, når man laver en indberetning", 
siger Anne-Mette Walsted, der er børnelæge på Kolding Sygehus, hvor der laves indberetninger om børn, de 
er bekymrede for. 

Dette er præcis det, som vi også har oplevet utallige gange og som også en af byens praktiserende læger 
har skrevet i vores bog "I skyggen af Fredericias smukke volde"

Har Kolding Sygehus pligt til at indberette, når de oplever, at en kommune ikke tager deres indberetninger 
alvorligt? 
Hvortil skal disse indberetninger laves?

Det er tankevækkende, at Fredericia kommune også har en ungdomskriminalitet der ligger langt over, hvad 
de har i Kolding, 
Vejle, Hedensted, Skanderborg, Billund og Horsens. 

Derudover har Fredericia også flere unge der aldrig får en uddannelse, flere unge med psykiske problemer 
og flere unge 
der tager stoffer.

Er der gjort tiltag overfor Fredericia kommune ift. at få dem til at overholde loven om underretninger? 
Eller påtænkes der tiltag eller påtaler? 

Da vi i Fredericia gennem flere år har oplevet at kommunen ikke har reageret, selv i alvorlige tilfælde, 
så har vi nu sendt en del underretninger til Ankestyrelsen. Indtil videre mere end 20 børn som er der 
underrettet om. 
Ingen er endnu blevet afvist, og kommunen er af Ankestyrelsen blevet pålagt at udføre 
adskillige foranstaltninger, bl. a. 
anbringelser af flere børn og unge. 

Har Ankestyrelsen eller Folketinget sanktionsmuligheder overfor en kommune, hvis de oplever at forholdene 
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er særlig slemme i 
netop den kommune? Og hvilke sanktionsmuligheder er der tale om? 
Hvis ikke, er der så andre instanser, der har sanktionsmuligheder overfor kommunerne i sådanne 
situationer? 
Og hvilke? 

Venlig hilsen 

Gihta Riis Hansen, Skovbakken 14c, 7000 Fredericia  


